
اقتصادی
صفحه 4
پنج شنبه ۷ آذر ۱۳۹۸ 
اول ربیع الثانی ۱44۱ -شماره ۲۲۳4۱

تسلیت

جدول نرخ سکه و ارز

قیمت خودرو های داخلی
قیمت بازارقیمت کارخانهنوع خودروردیف

39,800,00052,000,000پراید 1111
37,381,00048,700,000پراید 2131
40,330,00050,800,000پراید 3151
155,000,000196,000,000چانگان4
43,460,00057,000,000تیبا صندوق دار5
55,960,00062,500,000ساینا دنده ای6
63,158,00078,000,000پژو 7405
8SLX 67,880,00089,900,000پژو
65,578,00092,500,000پژو 405 دوگانه سوز9
78,338,000102,000,000پژو پارس10
--پژو پارس TU5 کلاس 1113
67,283,00091,500,000پژو 206 تیپ 122
83,690,000109,800,000پژو 206 تیپ 135
80,303,000108,000,000پژو V8 206 صندوقدار14
15)LX( 66,770,00081,900,000سمند ال ایکس
16EF7 69,773,00098,000,000سمند
112,000,000-سمند دوگانه سوز کلاس 1716
120,200,000-دنا18
152,000,000-تندر پلاس دنده19
96,730,000137,000,000پژو 207 دنده ای20
273,000,000392,000,000مزدا213
22H30  -154,600,000
--استپ وی23
170,000,000-  207 اتوماتیک24
114,994,000338,000,000پژو252008
67,203,00088,800,000رانا26

قیمت )به تومان(نوع سکه
4,324,000سکه تمام طرح جدید
4,255,000سکه تمام طرح قدیم

2,224,000نیم سکه
1,427,000ربع سکه
861,000گرمی

429,200هرگرم طلای 18 عیار
نوع ارز

12,251دلار
13,447یورو
16,118پوند

2,174لیر ترکیه
3,430درهم امارات
10,6دینار عراق

سرکار خانم مهندس نجار
با نهایت تأسف و تأثر درگذشت مادر عزیزتان را تسلیت گفته برای 
آن مرحومه رحمت الهی و برای شما و سایر بازماندگان از خداوند 

متعال صبر مسئلت داریم.
پست سریع کارگو پرشیا کیش
مرتضی ناظری

جناب آقای مهندس علی عرب
معاونت محترم بندر و فرودگاه های سازمان مناطق آزاد کیش

با نهایت تأسف و تأثر درگذشت مادر همسرتان را خدمت جنابعالی 
و خانواده محترم تسلیت گفته و خود را در غم شما شریک می دانم.
پست سریع کارگو پرشیا کیش
مرتضی ناظری

رئیس  اتحادیه زنبورداران کشــور از عدم نظارت ســازمان 
استاندارد بر تولید عسل انتقاد کرد.

حسین باستانی در گفت وگو با ایسنا درباره قیمت عسل تصریح کرد: 
قیمت تمام شــده عسل خالص و طبیعی، کیلویی۶۰ هزار تومان است و 
قیمت عســل خالص در خرده فروشی ها نباید از این میزان کمتر باشد و 

اگر باشد باید به کیفیت و خالص بودن آنها شک کرد.
وی با بیان اینکه عسل ۲۰ تا ۲۵ هزار تومانی موجود در بازار بی کیفیت 
و غیراستاندارد است، افزود: در این زمینه باید سازمان های استاندارد و غذا 
و دارو ورود پیدا کنند تا بر عملکرد تولید بهداشتی عسل نظارت کنند، اما 
متاسفانه سازمان استاندارد نظارتی در این زمینه انجام نمی دهد و فقط با 
جریمه های کم  در این موضوع ورود می کند که هیچ تاثیر بازدارنده ای ندارد.
رئیس اتحادیه زنبورداران کشــور افزود:ما نمی دانیم این عســل های 
بی کیفیت با چه استانداردی و در چه مکانی تولید و بسته بندی می شوند. 
این عسل ها درصورتی که به روش درست، انبارداری و تولید نشود احتمال 

آلودگی به آلاینده و مواد شیمیایی را دارد.
باســتانی خاطرنشــان کــرد: این وضعیــت موجب ظلــم  در حق 
تولیدکنندگان پاک دست که عسل های باکیفیت تولید می کنند، می شود 
و این عسل های باکیفیت و مرغوب در دستشان می ماند و این زنبورداران 

از چرخه تولید خارج می شوند.
وی  عمده ترین مشکلات زنبورداران را عدم اعطای بیمه تامین اجتماعی 
به زنبورداران، عدم بیمه کلونی های زنبورعســل، جانمایی و اسکان کوچ 
زنبورداران دانست و ادامه داد: کد رهگیری برای دام ها درنظر گرفته اند که 
کوچ زنبور عسل هم مشمول این قانون می شود اما تنها فرقشان با سایر 
دام های زنده در این اســت که برای انتقال زنبور عسل، ماشین و ترابری 

استاندارد در این زمینه وجود ندارد.
همچنین هنگامه یوسف زاده؛ رئیس اداره نظارت بر اجرای استاندارد 
غذایی و کشاورزی سازمان استاندارد گفت: عسل مشمول استاندارد اجباری 
نیست و تنها استاندارد تشویقی برای این محصول در نظر گرفته شده که 
به صورت اختیاری از سوی تولیدکنندگان عسل رعایت می شود.سازمان 
ملی اســتاندارد نظارتی بر اجرای استاندارد اختیاری این محصول ندارد 
اما در صورتی که این فرآورده دارای پروانه ساخت باشد، وزارت بهداشت 

بر آن نظارت می کند.

رئیس  اتحادیه زنبورداران:

  سازمان استاندارد 
نظارتی بر تولید عسل انجام نمی دهد

دبیرکل کانون عالــی انجمن های صنفی 
کارگران گفت: یارانه معیشتی به بخش اعظمی 
از خانوارهای کارگری که زیر خط فقر هستند 

تعلق نگرفته است. 
پس از اتمام واریز نخستین یارانه حمایتی دولت 
در پی افزایش قیمت بنزین، بسیاری از افرادی که از 
این یارانه جا ماندند نســبت به این موضوع اعتراض 
کردند. بطور مثال طبق اعلام مقامات کارگری این 
یارانه به طور محــدود و به تعداد کمی از کارگران 
حداقل بگیر و بازنشسته پرداخت شده و بخش اعظمی 

از کارگران شامل حال این طرح نشده اند. 
هادی ابوی، دبیرکل کانــون عالی انجمن های 
صنفــی کارگران در همین زمینــه در گفت وگو با 
خبرگزاری ایســنا، اظهار داشت: کارگران بیشترین 
آسیب را از هجمه های اقتصادی و تحریم های ظالمانه 

دیدند. بخش اعظمی از کارگران اجاره نشین هستند 
و اگر خانه یک میلیارد تومانی داشتند هرگز دنبال 
بسته حمایتی یا کمک معیشتی و یارانه نبودند. شاید 
به ندرت کارگری باشد که خانه شخصی داشته باشد 
ولی وقتی ۸۰ درصد کارگران حداقل بگیرند یعنی 

توانایی پس انداز و تمکن مالی بالا را ندارند. 
به گفته وی، در حالی که کمک معیشــتی باید 
به قشــر محروم و کم درآمد جامعه اختصاص داده 
شــود ولی این مبلغ به بخش اعظمی از خانوارهای 
کارگری که زیر خط فقر هستند تعلق نگرفته است. 
از ســوی دیگر، اعلام شــده افرادی که ملک با 
ارزش ۹۰۰ میلیــون تومان به بالا دارند مشــمول 
دریافت کمک معیشــتی نمی شــوند، در حالی که 
کارشناسان می گویند بخش قابل توجهی از افرادی 
که خانه ۹۰۰ میلیون تومانی در تهران دارند لزوما 

در زمره سه دهک بالای جامعه محسوب نمی شوند. 
همچنین با توجه به جهش قیمت مسکن در تهران 
ارزش خانه ها افزایش یافته اما متناسب با آن درآمد 

افراد بالا نرفته است.
در همین جهت، مهدی روانشــادنیا، کارشناس 
اقتصاد مسکن درباره حذف مالکان خانه های ۹۰۰ 
میلیــون تومانی به بالا از دریافت کمک معیشــتی 
حاصل از اصلاح نرخ بنزین گفت: ممکن است افرادی، 
دارایی غیرمنقولی را در یک دوره زمانی به ارث برده 
یا در دوره ای که درآمدشــان کفایت لازم را داشته، 
خانه ای خریداری کرده باشند اما هم اکنون شرایط 

درآمدی خوبی نداشته باشند. 
وی افــزود: ممکن اســت در یــک خانه ۹۰۰ 
میلیــون تومانی دو نفر زندگی کنند اما در واحدی 
با قیمت مشابه، هفت نفر ساکن باشند. مسلم است 

که هزینه زندگی برای این دو گروه متفاوت خواهد 
بود. ممکن اســت یک فرد در حوزه دارایی وضعیت 
خوبی داشــته باشد ولی در حوزه درآمد از وضعیت 
نامناسبی برخوردار نباشد. دارایی او نیز راکد است و 

قابلیت تبدیل به درآمد را ندارد.
گفتنی است، میانگین قیمت مسکن شهر تهران 
در آبــان ماه ۱۳۹۸ بالغ بر ۱۲ میلیون و ۶۱۷ هزار 
تومان در هر متر مربع اســت که اگر این عدد را در 
یک خانه ۷۵ متری با توجه به الگوی مصرف ضرب 
کنیم به رقم ۹۴۶ می رسیم. یعنی میانگین قیمت 
یــک خانه ۷۵ متری در تهران بــا توجه به الگوی 
مصرف ۹۴۶ میلیون تومان است. بر این اساس ارزش 
خانه های بازار مســکن شهر تهران در معدل کلی، 
 بیش از حد تعیین شده برای دریافت کمک هزینه 

معیشتی است!

یک مسئول کارگری:

تعداد زیادی از کارگران یارانه معیشتی نگرفتند

خانگی  لوازم  فروشندگان  رئیس اتحادیه 
وعده داد این کالاها تا پایان سال جاری گران 

نمی شود.
مرتضی میــری در گفت و گو با خبرگزاری مهر 
دربــاره وضعیت قیمت لوازم خانگی پس از اصلاح 
قیمــت بنزین گفــت: بازار لوازم خانگــی از ثبات 
نسبی برخوردار است و مذاکرات اتحادیه با بیشتر 
کارخانجات تولیدکننده نشان می دهد که هیچ گونه 
افزایــش قیمتی در کالاهــای ایرانی وجود ندارد و 
البته در مورد کالاهای خارجی نیز گزارشی نسبت 

به افزایش قابل توجه قیمت ها مشاهده نمی شود.
وی تصریــح کرد: در لــوازم خانگی که عمدتا 
تولید داخلی بوده و واردات آن ممنوع است، انبارها 
مملو از کالاست و توزیع قطره چکانی کالا از تهران 
به شهرســتان ها صحت ندارد.مگر اینکه در برخی 
موارد که بنکداران تهران برای شهرستانی ها سقف 
اعتبار اعمال می کردنــد، به دلیل افزایش تقاضای 
فروشندگان شهرستانی جهت افزایش این اعتبار با 

پاسخ منفی مواجه شده باشند.
میــری ادامه داد: به عنوان مثــال یک بنکدار 

تهرانــی برای یک فروشــنده یا نماینــده خود در 
شهرســتان یک سقف اعتبار به میزان ۵۰ میلیون 
تومان در نظر گرفته اســت و اکنون نماینده او در 
شهرســتان متقاضی افزایش اعتبار و ارسال کالا به 
میزان ۲۰۰ میلیون تومان است که به طور قطع با 
پاسخ منفی مواجه می شود اما متأسفانه برخی آن 

را تعبیر به عرضه قطره چکانی لوازم خانگی از تهران 
به شهرستان ها می کنند.

وی گفــت: تخفیفاتی در ماه های گذشــته به 
دلیل رکود بازار از ســوی بنکداران به فروشندگان 
شهرستانی ارائه می شد که ممکن است این تخفیفات 
کاهش یافته یا حذف شده باشد اما در قیمت اصلی 

کارخانه تغییری صورت نگرفته است.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی تصریح 
کرد: به دلیل برنامه هایی که ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز بــه منظور مقابلــه با عرضه لوازم خانگی 
قاچاق در سطح کشــور و بورس های فروش لوازم 
خانگی در تهران در دســتور کار دارد، ممکن است 
برخی بنکــداران تهرانی از ارائــه کالاهای قاچاق 
خــودداری کرده و جرأت ارســال آن را نداشــته 
باشــند، چرا که احتمال ضبط کالای آنها در میانه 

راه وجود دارد.
میری افزود: هرگونه تغییر در قیمت لوازم خانگی 
هیچ ارتباطی به افزایش قیمت بنزین ندارد و امتناع 
از فروش کالاها تنها در حوزه کالاهای قاچاق مشهود 
بوده است که به هر حال باید از سطح بازار جمع آوری 
شوند و ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز هم برای 

آن برنامه دارد.
وی ادامــه داد: به زودی جزئیــات برنامه های 
مشترک اتحادیه لوازم خانگی با ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز را در سطح عرضه به منظور مقابله با فروش 

کالاهای قاچاق در سطح بازار اعلام خواهیم کرد.

رئیس اتحادیه فروشندگان:

لوازم خانگی ایرانی تا پایان سال گران نمی شود

مدیرعامل اتحادیه دامداران با بیان اینکه 
هر کیلوگرم دام زنده نسبت به ابتدای سال بین 
3۰ تا ۴۰ درصد افت قیمت داشته است، گفت: 
دلالان و واسطه ها اجازه کاهش قیمت گوشت 

در بازار را نمی دهند.
سعید سلطانی در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران 
جوان، با اشاره به اینکه زنگ خطر تولید گوشت در 
کشــور به صدا درآمده است، اظهار کرد: هم اکنون 
هر کیلو دام گوساله نسبت به ابتدای سال ۴۰ درصد 
و دام ســبک ۳۰ درصد افت داشته، این در حالی 
است که قیمت گوشــت به همین نسبت در بازار 

کاهش نیافته است.
وی نرخ کنونی هر کیلو دام سنگین را ۲۵ هزار 

تومان و دام ســبک را ۳۶ هزار تومان اعلام کرد و 
افزود: اگرچه قیمت گوشــت گوساله از ۱۰۰ هزار 
تومان ابتدای سال باید به ۶۰ هزار تومان و گوشت 
گوســفندی از ۱۱۰ هزار تومان به ۷۰ هزار تومان 
کاهش می یافت، اما این اتفاق در بازار خرده فروشی 
رخ نداده اســت و مســئولان و فروشندگان اذعان 
می کنند که گوشت مشمول قیمت گذاری نیست.

مدیرعامل اتحادیه دامداران کشــور ادامه داد: 
علیرغم شرایط ســخت اقتصادی و کاهش قدرت 
خرید خانــوار، دلالان و واســطه ها اجازه کاهش 
قیمت گوشــت در بــازار را نمی دهند و هم اکنون 
تشکیلاتی نیست که بر این روند نظارت داشته باشد 
تا اجحافی در حق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 

صورت نگیرد.
سلطانی با انتقاد از این مسئله که گوشت مشمول 
قیمت گذاری نیست، بیان کرد: مسئولان امر اذعان 
می کنند که قیمت گوشت تابع عرضه و تقاضاست، 
این درحالی است که در مواقعی که قیمت گوشت 
در بازار افزایش می یابد، مسئولان ذی ربط به سراغ 
اتحادیه می آیند، اما در شرایط کنونی که دامداران 
با مازاد دام سنگین در واحد ها رو به رو هستند، کسی 
به داد تولیدکنندگان نمی رسد که این امر زنگ خطر 

جدی برای تولید به شمار می رود.
به گفته وی، در مواقعی که بازار با کمبود تصنعی 
گوشت رو به رو می شــود، مسئولان ذی ربط مجوز 
واردات گوشت گرم را صادر می کنند، در حالی که 

این امر تاثیری در بازار ندارد و تنها منجر به خروج 
ارز از کشور می شود.

مدیرعامل اتحادیه دامداران گرانی ۳۰ درصدی 
گوشت در بازار را ناشی از وجود واسطه ها و دلالان 
دانست و تأکید کرد: این در حالی است که اگر صفر 
تا صد تولید داخــل، واردات و صادرات به اتحادیه 
واگذار شــود تا مدیریت واحدی صورت گیرد، این 
اطمینان را به مســئولان دولتی می دهم که قیمت 
گوشت در طول ســال حداکثر پنج درصد نوسان 
خواهد داشت، در حالی که در شرایط فعلی علیرغم 
شرایط مساعد تولید و کاهش چشمگیر قیمت دام 
زنده، نرخ گوشت تغییر چندانی برای مصرف کننده 

نداشته است.

مدیرعامل اتحادیه دامداران:

دلالان اجازه کاهش قیمت گوشت را نمی دهند کسی هم نظارتی ندارد

درحالی که قیمت گوجــه فرنگی در بازار 
به شــکل غیرقابل قبولی افزایش یافته و هر 
کیلوگرم از این محصــول تا ۱۴ هزار تومان به 
فروش می رسد وزارت صنعت شرایط صادرات 

این محصول را تسهیل کرد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، در شــرایطی که 
قیمــت گوجه فرنگی در بازار داخلی به دلیل ورود به 
فصل سرما و کاهش تولید افزایش یافته است، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در راســتای تسهیل شرایط 

صادرات این محصول گام برداشت.
سعید عباس پور مدیرکل دفتر صادرات و واردات 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت با ارســال نامه ای به 
شــامانی مدیرکل دفتر صــادرات گمرک جمهوری 
اسلامی نوشــت: »با توجه به حذف اثرگذاری وزارت 
جهاد کشــاورزی در سامانه الکترونیکی گمرک برای 
صادرات گوجه فرنگی خواهشمند است دستور فرمائید 
با توجه به رفع ممنوعیت صادرات گوجه فرنگی به علت 

عدم نیاز به تایید سیســتمی وزارت جهاد کشاورزی، 
دسترسی ذی ربط در تجارت فرامرزی حذف شود«.

این تصمیم در شرایطی اتخاذ شده که ماه گذشته 
که قیمت فروش گوجه فرنگی برای کشاورزان به کمتر 
از ۵۰۰ تومــان کاهش یافته بود و با تولید مازاد روبه 
رو بودیم، این محصول صادر نمی شــد و روی دست 

کشاورزان مانده بود. اما حالا که قیمت گوجه به شدت 
افزایش یافته و بازار داخل با مشکل عرضه رو به رو است، 

صادرات تسهیل می شود.
گفتنــی اســت، در روزهــای گذشــته قیمت 
گوجه فرنگــی در بازارهای داخلــی افزایش پیدا کرد 
و بــه ۱۴ هــزار تومــان در هر کیلو نیز رســید. اما 

برخی مســئولان در واکنش به این موضوع، مسائل 
طبیعــی را علت کمبود عرضه عنــوان نموده و بیان 
کردنــد که بارندگی های اخیــر و از بین رفتن برخی 
افزایــش قیمــت گوجه فرنگی  باعث   محصــولات، 

شده است.
در این وضعیت، هفته گذشته اخباری منتشر شد 
که نشان می داد کشور پاکستان مشتری پروپا قرص 
گوجه فرنگی ایران شــده و هر کیلــو گوجه فرنگی 
ایران حدود ۱۴ هزار تومان به بازار پاکستان می رسد. 
برقراری جریان صادرات به کشور پاکستان کافی بود 
تا بار دیگر جریان عرضه این محصول به بازار داخلی 

با سکته مواجه شود.
اما در شرایطی که پیش بینی می شد مسئولان به 
دنبال راهکارهایی برای تنظیم بازار داخلی و کنترل 
قیمت این محصول پرمصرف در سفره ایرانی ها باشند، 
تصمیم جدید وزارت صمت برای تســهیل صادرات 

گوجه عجیب به نظر می رسد.

اقدام عجیب وزارت صمت

بخشنامه تسهیل صادرات در شرایط اوج قیمت گوجه فرنگی!

ستاد تنظیم بازار با هدف جلوگیری از ایجاد اختلال در حمل 
کالاهای اساسی و مصرفی به شهرهای بزرگ، سهمیه بنزین 

وانت بارها را ۱۰۰ لیتر افزایش داد.
به گزارش مهر، قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در جلســه 
ســتاد تنظیم بازار گفت: با مصوبه این ستاد و تایید کمیته سه نفره 
سوخت مقرر گردید تا ۱۰۰ لیتر بنزین به صورت علی الحساب برای 

وانت بارهای حامل کالا تخصیص یابد.
حسین مدرس خیابانی افزود: در این فضا باید حواسمان باشد که 
با اجرای طرح اصلاح قیمت بنزین این نوع سوخت از مصرف کنندگان 
به تولیدکنندگان اختصاص خواهد یافت اما به طور قطع ظرف دو تا 
سه ماه آینده سامانه ای راه اندازی خواهد شد که تخصیص سهمیه های 
بنزین بر اساس پیمایش وانت بارها، پیک های موتوری و تاکسی های 

اینترنتی تخصیص خواهد یافت.
وی با اشاره به ابراز نگرانی وزارت نفت از فروش مازاد بنزین برخی 
وانت بارها، موتورسیکلت ها و تاکسی های اینترنتی در جایگاه ها تصریح 
کرد: اختصاص سهمیه بر اساس پیمایش به طور قطع می تواند شرایط 
را برای اصلاح مصرف ســوخت هم فراهم نماید. ظرف سه ماه آینده 
سامانه تخصیص سوخت بر اساس پیمایش را عملیاتی خواهیم کرد.

این مســئول همچنین درخصوص اختصاص ســهمیه بنزین به 
پیک های موتوری و تاکسی های اینترنتی گفت: سهمیه تاکسی های 
اینترنتی با هماهنگی وزارت نفت واریز شده و درخصوص پیک موتوری 

هم تصمیم گیری لازم صورت می گیرد.
مــدرس خیابانی درباره اختصاص ســهمیه بنزین به خودروهای 
فرسوده نیز گفت: تا اطلاع ثانوی به خودروهای فرسوده سهمیه بنزین 
اختصاص خواهد یافت ولی در یک برنامه زمان بندی شده حتما سهمیه 

سوخت آنها اصلاح خواهد شد.
شلوغی جایگاه های سوخت

بیش از ۱۰ روز از اجرای طرح مدیریت مصرف سوخت گذشته اما 
هنوز در مقابل جایگاه های ســوخت صف های طولانی خودروها دیده 
می شود. صف هایی که دلایل زیادی برای ایجاد آن وجود دارد که از آن 
جمله می توان به مدیریت اقتصادی افراد برای استفاده بنزین اشاره کرد.
خبرگزاری ایسنا در همین رابطه گزارش داد: »مشکلات اقتصادی 
و معیشتی، بسیاری از افراد را وادار می کند در هر بار سوخت گیری به 
۱۰ لیتر اکتفا کنند؛ چراکه برای بسیاری از افرادی که با وسیله نقلیه 
خود کار می کنند برایشان نمی صرفد که باک وسیله نقلیه خود را کامل 
پر کنند«. این ها صحبت های راننده ای است که روزانه نیاز به ۲۰ لیتر 
بنزین دارد تا بتواند امرار معاش کند و به دلیل این که دستمزد خود 
را نیز روزانه دریافت می کند، مجبور است که هر روز ایستادن در این 

صف های طولانی را به جان بخرد.
علاوه  بر این، سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی نیز 
درباره  علت ایجاد صف هــای طولانی مقابل جایگاه های بنزین گفته 
اســت: بیشــتر صف ها به این دلیل است که مردم نگران باطل شدن 
سهمیه سوخت خود در ماه های بعد هستند و این در شرایطی است 
که ما بارها اعلام کرده ایم که ســهمیه سوخت خودروهای شخصی و 

موتورسیکلت ها تا شش ماه قابل ذخیره است.

 سهمیه بنزین وانت بارها 
۱۰۰ لیتر افزایش یافت

در شرایطی که نزدیک به یک هفته از معرفی سامانه دولت 
برای جاماندگان یارانه معیشتی می گذرد، مشکلات این سامانه تا 
حدودی ادامه یافته و منجر به ادامه اعتراضات مردم شده است. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مطابق اعلام رسمی مسئولان، قرار 
بود برای افرادی که به واریزنشدن یارانه نقدی انتقاد دارند و کد ملی 
سرپرست خانوار را به سامانه #۶۳۶۹* ارسال کرده اند، طی ۲۴ ساعت 
کد رهگیری ارسال شود؛ اما بررسی ها نشان می دهد که بخش زیادی 
از معترضانی که کد ملی خود را به این سامانه ارسال کرده اند، تاکنون 

کدرهگیری را دریافت نکرده اند. 
افراد بســیاری از عدم دریافت کد رهگیری با وجود گذشت ۲۴ 
ســاعت از زمان ثبت کد ملی خود خبر داده اند. مسئولان نیز درباره 
میزان ثبت درخواست اعلام کرده اند که حدود ۴/۵ میلیون خانوار در 
سامانه مذکور ثبت کرده اند ؛ اما نکته مهم این است که کد رهگیری 

برای کسی ارسال نشده است.
گفتنی اســت، پیامک کنندگان کد ملی به کد دستوری، پیامک 
»هموطــن گرامی، از این پس اطلاعات تمامی خدمات دولت به این 
شماره ارسال می شود« را دریافت کرده اند، اما کد رهگیری برای آنها 
فرستاده نشده است. این اولین باری نیست که سامانه مذکور با اختلال 
رو به رو می شــود، کما اینکه در همان روز نخست راه اندازی آن هم 

اختلال به وجود آمد! 
در همین زمینه، حســین میرزایی، سخنگوی طرح معیشت در 
گفت وگو با فارس، در پاسخ به این سؤال که برخی شهروندان از چند 
روز پیش اعتراض خود را از طریق کد دســتوری ثبت کردند اما کد 
رهگیری برای آنها پیامک نشــده اســت، اظهار داشت: سامانه مرتب 
بررسی می شود و ارســال پیامک فقط برای سرپرستان خانوار مجاز 

است. تاکنون درصد زیادی از پیامک ها ارسال شده است. 
سخنگوی طرح معیشت ادامه داد: واحد USSD موظف به ارسال 
 پیامک برای همه افراد بوده و ممکن اســت در موارد خاص سیستم 
کال سنتر تماس گرفته و برای افراد کد رهگیری را می خواند. افرادی 
که ثبت نام کردند و کد رهگیری برای آنها پیامک شده است می توانند 
در ســایت مربوطه اعتراض خود را ثبت کنند در حال حاضر سایت 
Hemayat.mcls.gov.ir شــروع به کار کــرده و افراد می توانند 

اطلاعات مورد نیاز را ثبت کنند. 
گفتنی اســت، سخنان این فرد نشــان می دهد حتی در صورت 
موفقیت در ثبت پیام در سامانه دولت، تازه مراحل ثبت اعتراض آغاز 
می شــود که خود آن پروسه جدیدی از اقدامات را در بر می گیرد، به 
عبارتی، کســانی که یارانه معیشتی نگرفتند اما خود را مستحق آن 

می دانند، راه درازی را برای نیل به خواسته خود باید طی نمایند.

 عملکرد سؤال برانگیز دولت 
در شیوه پرداخت یارانه جدید 

مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاری وزارت کار اعلام 
کرد: حقوق شــهریور ماه کارگران نیشکر هفت تپه به زودی 

پرداخت می شود.
کریم یــاوری در گفت وگو با خبرگزاری فــارس درباره وضعیت 
پرداخت حقوق معوق کارگران هفت تپه اعلام کرد: با پرداخت حقوق 
شهریور ماه کارگران هفت تپه که تا پایان هفته جاری انجام می شود، 

کارگران فقط با دو ماه حقوق معوق مواجه هستند.
مدیرکل بیمه بیکاری وزارت کار افزود: به کارگران شریف و نجیب 
و صبور هفت تپه عرض می کنــم، منابع پرداخت حقوق و مطالبات 
کارگران باید از محل تولید که حاصل دســترنج و زحمات کارگران 
عزیز است، تامین و پرداخت شود، لذا کارگران باید تمام توان و همت 

خود را در تولید کمی و کیفی به کار گیرند.
یاوری ادامه داد: بنگاه اقتصادی کشت و صنعت نیشکر هفت تپه 
با بیش از چهار هزار کارگر می باید از محل کاشت، داشت و برداشت 
محصول، مطالبات کارگران را تامین کند و کارگران شــریف به این 
موضوع واقف هستند، لذا هر یک روز وقفه در کار برای تولید، تاثیرات 

خود را بر معیشت کارگران بر جا می گذارد.
به گفته وی، کارفرما مطابق قانون، مکلف است حق السعی کارگران 
 اعــم از مزد یا حقــوق کمک عائله مندی، هزینه مســکن ، خواروبار، 
ایــاب و ذهاب، مزایای غیر نقدی و پاداش افزایش تولید را در مواعد 

مقرر به کارگران پرداخت کند.
مدیرکل بیمه بیکاری وزارت کار گفت: کارفرمایان در بنگاه های 
بزرگ اقتصادی برای حل مشــکلات بنــگاه و بهبود و رونق تولید از 
تشریک مساعی و هم فکری و توان و تجربه کارگران می توانند بهتر 

بهره ببرند.
به گفته یاوری، تمام عناصر موثر در تولید اعم از کارگر و کارفرما 
در کارگاه خواســته های خود را صرفاً از مجاری قانونی و دستگاه های 

ذیصلاح مرتبط پیگیری کنند.
وی تاکید کرد: هر گونه وقفه در کار، تولید را با مشــکل مواجه  

نموده و دشواری ها را در پی دارد.

مدیرکل بیمه بیکاری وزارت کار:
حقوق شهریورماه کارگران هفت تپه 

به زودی پرداخت می شود

مدیرعامل اتحادیــه تعاونی های تکثیر و 
آبزیان  تولید  آبزیان گفت: 6۰ درصد  پرورش 

توسط شرکت های تعاونی انجام شد.
ارســلان قاسمی در گفت وگو با فارس، در مورد 
تولید آبزیان در کشور گفت: طبق آمار سازمان شیلات 
تولید شیلات در کشــور به سالانه ۱.۲ میلیون تن 
می رسد، در حالی که ما می گوییم این رقم نادرست 
است و رقم واقعی ۸۰۰ هزار تن است که از این رقم 
۶۰ درصد توسط شرکت های تعاونی تولید می شود.

وی در مــورد اینکه چرا اختلاف ۴۰۰ هزار تنی 
در آمار تولید آبزیان وجود دارد، گفت: ما می گوییم 
بر اساس آمار تولید و بازدید از مزارع تکثیر و پرورش 
آبزیان حجم تولید و صید در مجموع ۸۰۰ هزار تن 

است، اما به طور کلی یکی از مشکلات ما در بخش 
کشاورزی نبود آماری است که بتوانیم روی آن قسم 
بخوریم. در حال حاضر آمار مرکز آمار ایران و وزارت 

جهاد کشاورزی اختلاف وجود دارد.
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های تکثیر و پرورش 
آبزیــان همچنین در مورد صادرات آبزیان گفت: در 
بخش کشاورزی تراز تجاری منفی است اما در شیلات 

تراز بازرگانی مثبت است.
وی در مــورد اینکه چه میزان از صادرات آبزیان 
توسط شــرکت های تعاونی صورت می گیرد گفت: 
حدود ۵۰ تا ۶۰ میلیون دلار صادرات توسط تعاونی ها 
صورت گرفته، امــا ۷۰ درصد محصول صادراتی در 
شــرکت های تعاونی آبزیان تولید شــده که توسط 

بازرگانان صادر می شود.
قاسمی در مورد تســهیلات برای تولید آبزیان 
گفت: برای حضور در بازارهای جهانی نیاز به مطالعه 
و بازاریابی اســت که این کار هزینه دارد. باید دولت 
این هزینه ها را انجام دهد. ولی وزارت تعاون در این 

زمینه تقریبا هیچ کمکی به تعاونی ها نکرده است. 
وی در مورد اینکه پول صادرات آبزیان چگونه به 
کشورمنتقل می شود، گفت: همان گونه که پول ۴۰ 
میلیارد دلار صادرات غیرنفتی به داخل کشور می آید، 

به همان ترتیب پول صادرات آبزیان هم می آید.
به گفته قاسمی، راه های دور زدن را در ۴۰ سال 
گذشــته یاد گرفتیم و اگر صادرات انجام شود، پول 
آن بالاخره می آید و فقط هزینه حمل و انتقال پول 

به وســیله تحریم بالا رفته است. یک زمانی هزینه 
انتقال یک درصد بود و الان هزینه انتقال بین ۱۵ تا 
۱۶ درصد شده است که دلالان در این زمینه کارمزد 
می گیرند. بنابراین تحریم فقط هزینه نقل و انتقال 
پول را بالا برده است. اما تحریم اثر مخرب و فلج کننده 

روی صادرات غیرنفتی نداشته است.
قاسمی در مورد تولید آبزیان گفت:  بر حسب آمار 
وزارت کشاورزی بیش از ۷۵ درصد تولیدات کشاورزی 
در بخش تعاونی صورت می گیرد. در شیلات بیش از 
۶۰ درصد تولید میگو در تعاونی ها اســت. ۹۰درصد 
فعالیت های صید و صیادی در اختیار تعاونی و حدود 
۵۰ درصــد تولید ماهیان ســردابی قزل آلا و ماهی 

گرمابی توسط تعاونی ها تولید می شود.

یک مسئول:

60 درصد آبزیان توسط شرکت های تعاونی تولید می شود

تشخیص  مجمع  نظارت  عالی  هیئت  عضو 
مصلحت نظام با اشــاره به مخالفت این هیئت 
بــا طــرح تشــکیل وزارت بازرگانی گفت: 
بازرگانی در گذشــته عمدتا  وزارت خانه های 

وزارت واردات بوده اند.
به گــزارش خبرگزاری فارس، حجت الاســلام 
والمســلمین قربانعلی دری نجف آبادی در گفت وگو 
بــا رادیو ایران درباره مخالفــت هیئت عالی نظارت 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام با طرح تشــکیل 
وزارت بازرگانی ضمن مخالفت با تغییرات گســترده 
در تشکیلات سیاسی، اداری و اجرایی کشور، افزود: 

اینکه تشــکیلات اداری مــا از یک ثبات حکیمانه و 
خردمندانه ای برخوردار باشــد، تقریبا اصل مسلمی 
اســت. وی افزود: نباید هر روز دستگاه های اجرایی 
و اداری کشــور را دچار نوســانات و تغییرات کنیم. 
مخصوصا  درباره ایجاد وزارت بازرگانی که در گذشته، 
مجلس شورای اسلامی تصمیم به ادغام این وزارتخانه 
در وزارت صمت گرفته است. در حقیقت وزارت صمت 
باید دو کار اساســی انجام دهد. یک کار  بسیار مهم 
ایــن وزارتخانه صــادرات و واردات و ماموریت مهم 
دیگرش در رابطه با تنظیم بازار اســت. عضو هیئت 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 

اینکه وزارت بازرگانی واردات محور خواهد بود، گفت: 
ازجمله مســائل بسیار مهم نظام اقتصادی کشور در 
طول ۱۰۰ ســال گذشته که به اعتقاد بنده تلخ هم 
بوده این است که وزارت های بازرگانی گذشته عمدتا 

وزارت واردات بوده اند.
دری نجــف آبــادی افزود: بعــد از ادغام وزارت 
بازرگانی در وزارت صنعت و تشکیل وزارتخانه صنعت، 
معدن و تجارت تحول عظیمی در صادرات غیرنفتی 
کشور به وجود آمد و مرز صادرات غیرنفتی ما تا ۴۰ 
میلیارد دلار یا بیشــتر افزایش یافت. وی ادامه داد: 
یکــی از دلایل موفقیت مذکور این بوده اســت که 

وزارت صنعت، معدن و تجارت موظف شد تا حد امکان 
محصولات مورد نیاز کشــور را از داخل تامین کند و 
اگر کمبودی وجود داشت به سمت خارج از کشور یا 
واردات برود. عضو هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص 
درباره هزینه دار بودن تشکیل وزارت بازرگانی گفت: بر 
اساس محاسبات کارشناسی تشکیل وزارت بازرگانی 
سالانه دو هزار میلیارد تومان برای کشور هزینه ایجاد 
خواهد کرد. دری نجف آبادی تصریح کرد: در نهایت 
با توجه به بررسی های کارشناسی هیئت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، طرح تشکیل وزارت 

بازرگانی رد شد و مورد تائید اعضاء قرار نگرفت. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت:

وزارت بازرگانی عمدتا وزارت واردات بوده  است


